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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost ZHMP   

ZÁPIS z 24. jednání 

Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 25. 5. 2021 v 15:00 hod. 

on-line, formou videokonference, v prostředí Cisco Webex 

     

 
Přítomni: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., Ing. Jan Hora, RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Ing. Lubomír Brož, Mgr. Karel Hanzlík, 

Mgr. Petr Prchal, MPA, JUDr. Jakub  Drápal, MPhil 

Omluveni: Mgr. Jiří Knitl, Mgr. Martin Pacovský, MUDr. Tomáš Kaštovský, Milan Maruštík    

Hosté: JUDr. Markéta Štalmachová - ředitelka BEZ MHMP, Ing. Eduard Šuster - ředitel Městské policie hl. m. 
Prahy, Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb hl. m. Prahy, Bc. Kateřina Kubešová - sekretariát 
náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka, plk. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. Prahy, MUDr. Petr 
Kolouch, MBA - ředitel ZZS HMP, kpt. Mgr. Martin Němec - KŘ Policie ČR hl. m. Prahy, Hayato Okamura   

Jednání řídil: Mgr.  Jiří Koubek, DiS., předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP      

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení  

2. Schválení programu jednání, zápisu z minulého jednání a ověřovatele zápisu 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

4. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za rok 2020 a za duben 2021 

5. Zpráva o činnosti MP HMP za rok 2020 a duben 2021 

6. Informace o činnosti ZZS HMP za duben 2021 

7. Informace o činnosti HZS HMP za rok 2020 a za duben 2021 

8. Informace o činnosti Správy služeb HMP za duben 2021 

9. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení  

Předseda výboru Koubek přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP 
prostřednictvím videokonference. Sdělil, že v červnu proběhne jednání výboru také dálkově a od podzimu, pokud to 
situace dovolí, se jednání uskuteční již prezenčně. 

2. Schválení programu jednání, zápisu z minulého jednání a ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen členy výboru.  
přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0  

 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru Hora. 
 
Zápis z minulého jednání byl bez připomínek schválen přítomnými členy. 
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Jednání výboru se konalo v režimu neveřejném. 

3. Materiály náměstka primátora Ing. Petra Hlubučka 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl předseda Koubek a představil tři tisky, které budou projednány na 
Zastupitelstvu hl. m. Prahy. V tisku Z - 9182 k návrhu na poskytnutí účelových neinvestičních dotací městským 
částem na činnost jednotek sborů dobrovolných hasičů pro rok 2021 je navrženo vynaložit městským částem 
finanční prostředky, formou dotace, pro činnost jednotek sborů dobrovolných hasičů v celkové výši 9.700 tis. Kč. 
Další tisk Z - 9239 k návrhu Dodatku č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace č. DOT/39/01/000404/2020 
mezi hlavním městem Prahou a Hasičským záchranným sborem hl. m. Prahy se týká poskytnutí účelové a neúčelové 
investiční dotace na provoz servisního střediska dýchací techniky. Poslední tisk Z - 9259 k návrhu na uvolnění rezervy 
pro městské části hl. m. Prahy na provedení rekonstrukcí a výstaveb služeben Městské policie hl. m. Prahy a Policie 
ČR v roce 2021 z kap. 07 – BEZPEČNOST se týká uvolnění finančních prostředků v návaznosti na Koncepci 
rekonstrukce a výstavby služeben MP HMP a Policie ČR, které se nacházejí v majetku svěřeném městským částem hl. 
m. Prahy. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hanzlík - vznesl dotaz, zda je s těmito finančními prostředky počítáno i pro Prahu 16, jelikož projekt 
rekonstrukce je ve finální fázi a navíc bude tento projekt realizován souběžně s rekonstrukcí objektu (ZUŠ), který je 
se služebnou spojen. Dočasně tuto zrekonstruovanou služebnu bude využívat i Policie ČR. 
 
JUDr. Štalmachová - odpověděla, že tisk na červnové jednání ZHMP je již v připomínkovém řízení, a je počítáno s 
finanční dotací pro Prahu 16 ve výši 10 mil. Kč. 
 
Bc. Kubešová - reagovala s tím, že tisk je náměstkem primátora Hlubučkem podepsán a předpokládá, že se vše 
stihne, tak, aby byl zařazen na červnové jednání ZHMP. 

 

4. Zpráva KŘP HMP k bezpečnostní situaci za rok 2020 a za duben 2021 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl kpt. Mgr. Martin Němec z KŘ Policie ČR hl. m. Prahy. Sdělil, že v rámci roku 
2020 došlo k výraznému snížení kriminality ve všech sledovaných oblastech. Dopomohly tomu samozřejmě i 
mimořádná opatření ke Covidu. Podobný trend je i u zabezpečení sportovních, kulturních akcích a různých 
shromáždění. Nejkomplikovanější byl zásah při demonstraci na Staroměstském náměstí dne 18. 10. 2020. Dále 
informoval, že za poklesem kriminality může být i změna zákona od 1. 10. 2020, kdy došlo ke změně výše škod. Rok 
2020 byl ve znamení plnění mimořádných úkolů ve vztahu ke Covidu a tímto opět poděkoval za spolupráci všem 
složkám IZS, MP HMP a Magistrátu. V dubnu 2021 došlo zejména k navýšení dopravních nehod. Budou se také 
připravovat na ohlášená shromáždění a volby. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Drápal - vznesl dotaz na nedostatek soudních znalců, zejména dětských psychologů a psychiatrů. Zda je 
tento personální problém řešen. A dále se dotazoval na důvody poklesu informační kriminality, jelikož trend je v této 
oblasti opačný. Zajímal se také o personální zajištění oddělení, které se touto problematikou zabývá. 
 
kpt. Němec - odpověděl, že dotaz týkající se informační kriminality předá svým kolegům. Nedostatek soudních znalců 
je řešen se státními zastupitelstvy, jelikož soudní znalci spadají pod Ministerstvo spravedlnosti ČR, jehož zástupci je 
ustanovují.  
 
člen výboru Drápal - vznesl návrh na změnu týkající se statistiky ve zprávách tak, aby se porovnávalo s rokem 2019, 
jelikož je více vypovídající, než rok 2020, který byl ovlivněn epidemií Covid. 
 
předseda Koubek - odpověděl, že ano, nicméně by se zaměřil na nejdůležitější sledované oblasti. 
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5. Zpráva o činnosti MP HMP za rok 2020 a duben 2021 

Úvodní slovo k tomuto provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Souhlasí s úpravou statistiky tak, aby srovnání 
bylo vypovídající, tzn. se statistikou roku 2019. V roce 2020 se řešily až statisíce přestupků týkající se Covidu. V 
závěru informoval o očkování v rámci MP HMP. První dávkou je naočkováno cca 70 % všech zaměstnanců a do konce 
června pak počítají s dokončením vakcinace. 
 
Diskuze: 
 
předseda Koubek - byl překvapen, že pouze cca 70 % zaměstnanců mělo zájem o očkování. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že to považuje za úspěch, jelikož v rámci společnosti nepředpokládá, že bude takové 
procento osob naočkováno. A také se nijak neodlišují od jiných městských organizací. 

 

6. Informace o činnosti ZZS HMP za duben 2021 

Úvodní slovo k tomuto provedl MUDr. Petr Kolouch, MBA, ředitel ZZS HMP. Sdělil, že z hlediska statistiky dominovaly 
respirační onemocnění a také závažnější průběhy Covidu u mladších ročníků. Opět apeloval na členy výboru, kteří 
mají přesah do vládní úrovně, aby podpořili dispečink volných lůžek, a stal se součástí legislativní úpravy. V rámci 
činnosti ZZS HMP vše funguje a jsou v provozu všechny výjezdové skupiny. Informoval o přihlášení do grantu při EU 
na nákup sanitních vozidel. S tímto jim velice pomohli zástupci odboru projektového řízení Magistrátu. Dotkl se i 
tématu odměňování zdravotníků. Přeúčtovávají to přes navýšení záloh zdravotních pojišťoven. Upozornil, že by měli 
být spravedlivě odměněni i zástupci ostatních složek IZS, jelikož při mnoha činnostech vypomáhali. Nyní zasahují 
zejména u chronicky nemocných, nemocnice vše zvládají. Zmínil se o nárůstů počtu dopravních nehod a s tím i pro 
ně těžkých zásahů. V závěru se dotkl tématu očkování. Je přesvědčen, že ti, co zažili v rodině či blízkém okolí úmrtí, či 
těžký průběh Covidu, tak se budou k očkování stavět jinak, než ti co to nezažili. A věří, že se očkování proti Covidu 
dostane do tzv. sezónního očkování. 

 

7. Informace o činnosti HZS HMP za rok 2020 a za duben 2021 

Úvodní slovo k tomuto provedl plk. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Informoval o příznivé situaci u HZS HMP, 
jelikož se nepotýkají s Covidem, ani karanténami. Očkování stále pokračuje a oceňuje velký zájem ze strany 
zaměstnanců. Také již fungují v normálním režimu. Konstatoval, že mimořádné opatření o nošení respirátorů je 
zejména při zásazích velmi obtížné a navíc nebezpečné. Dostávají stížnosti, že tato opatření nedodržují. Ocenil by, 
aby se tato věc vyřešila. Z mimořádných opatření plní pouze rozvoz vakcín praktickým lékařům. Zbytek mimořádných 
činností bylo ukončeno. Očkování zástupců JSDH je také v procesu. JSDH fungují bez zvýšené pohotovosti, tedy ve 
standardním režimu. V květnu začala společná cvičení i s JSDH. Bylo to zrovna v době hrozby povodní, kdy naštěstí 
stačilo provést standardní opatření. Z hlediska statistiky byl počet MU za rok 2020 ve všech sledovaných oblastech 
nižší, než v roce předešlém. Nyní opět počty stoupají, zejména dopravní nehody. Dále více rozvedl konkrétní MU za 
měsíc duben, jako požár v Braníku, nebo destrukci zdi objektu ve Vysočanech. Nejzávažnější událostí za rok 2020 byl 
požár v Sovových mlýnech, kde byly ohroženy i kulturní památky. Zástupci HZS HMP se účastnili záchranné mise v 
Bejrútu po výbuchu dusičnanu amonného v tamním přístavu. Při zásahu v oblasti Sovových mlýnů upozornil na 
problém v ovládání sloupků, které obvykle brání vjezdu vozidel. Je třeba modernizovat jejich ovládání. V závěru 
upozornil na požár, kdy ze msty byl zapálen vchod do bytu. Naštěstí byl včas ohlášen a uhašen. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hora - vznesl dotaz týkající se protipovodňových zábran. Existuje seznam protipovodňové ochrany, která 
se má modernizovat? Zajímá ho to z důvodu dlouhé časové náročnosti veřejných zakázek v této oblasti. 
 
ředitel Stařecký - odpověděl, že se chystá jednání k celé protipovodňové linii v Praze, kde budou řešena i místa, kde 
je potřeba modernizace. Více k tomu sdělí na příštím jednání výboru. Probíhají kontinuální kontroly podle norem, 
takže v případě potřeby jsou připraveni. 

8. Informace o činnosti Správy služeb HMP za duben 2021 

Úvodní slovo k tomuto provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Sdělil, že stále pokračují v činnosti týkající se 
dekontaminace vozů ZZS HMP. Zapojili se do zřízení odběrového místa na Mariánském náměstí. Byly použity nově 
zakoupené velkokapacitní stany. Tyto stany mohou být k dispozici složkám IZS, případně pro účely krizového řízení. 



 

TED 8.3.2.5 Strana 4 
 

Byly rozdistribuovány poslední dezinfekce do škol, které měli uskladněny. Ve skladu na Kundratce mají naskladněny 
ochranné osobní pomůcky pro školská zařízení a také testy. Zapůjčili velké množství čerpadel na uzávěru vodního 
díla Libeň - Rokytka. Zkoušky čerpadel i linie protipovodňové ochrany pokračují. I z hlediska počtu odtahů je patrné, 
že se zintenzivnil provoz na komunikacích. Dalším důvodem je i rozšiřování zón placeného stání. Za duben bylo 
provedeno 1673 odtahů. Museli odtahovat i několik návěsů za kamiony ze silnice vedoucí do průmyslového parku v 
Běchovicích. Jde o sabotáže ze strany vlastníka pozemků u tohoto průmyslového parku.  
 
Diskuze: 
 
předseda Koubek - vznesl dotaz na stav odtahového parkoviště v Písnici. 
 
ředitel Stařecký - odpověděl, že zaměstnanci tam mají veškeré zázemí a provoz tam začne v nejbližší době. Také 
budou přebírat parkoviště u Motola. 

 

9. Různé a závěr 

Předseda Koubek sdělil, že další jednání výboru bude 22. 6. 2021 přes videokonferenci, následně poděkoval členům 
výboru a hostům. Jednání bylo ukončeno v 16:12 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Ing. Jan Hora - člen Výboru pro bezpečnost ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Mgr.  Jiří Koubek, DiS. 
předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
ředitelka BEZ MHMP 

 


